
Protokół Nr XXVIII/2016
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 29 grudnia 2016 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XXVIII sesję Rady
Gminy Barciany, ostatnią w tym roku kalendarzowym. Powitała Wójta Gminy  - Ryszarda Kozyrę,
Skarbnika Gminy – Iwonę Bepirszcz oraz zaproszonych gości:  dyrektorów i kierowników jedno-
stek organizacyjnych,  członka Zarządu Powiatu Kętrzyńskiego – Panią Alicję Kamińską, sołtysów,
redaktorów Telewizji Mazurskiej, Członka Izb Rolniczych – Panią Beatę Górską. Powitała człon-
ków Rady Gminy Barciany. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum – 14 obecnych rad-
nych. Nieobecny był radny Stanisław Symonowicz, który nie zgłaszał swojej nieobecności. W trak-
cie omawiania punktu 11 dotarł radny Stanisław Symonowicz. Powitała przybyłego radcę prawnego
– Pana Dawida Zawojka.    
 
Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  stwierdziła,  że  protokół
z XXVII sesji z dnia 20 grudnia br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są
uwagi  do  treści  protokołu.  Uwag  nie  zgłoszono.  Zapytała  następnie,  kto  jest  za  przyjęciem
protokołu.  W głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem  protokołu  z  poprzedniej  sesji  głosowało  14
radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że  zgodnie z  
§ 25 ust. 4 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z materiałami 14
dni przed sesją. Następnie dodała,  że zgodnie z  § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski
w sprawie zmian porządku obrad. Stwierdziła, że nie wpłynął żaden wniosek.
 
Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad:    

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesja-
mi.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok.
9. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla 
Gminy Barciany na lata 2016 – 2025.
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10. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany 
na lata 2017-2031.
11. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Barciany na 2017 r.:

1. odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem,
2. odczytanie opinii Komisji Stałych, w tym Komisji właściwej do spraw budżetu,
3. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,
4. przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji Stałych i opinii Regionalnej Izby

Obrachunkowej w Olsztynie,
5. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
13. Wolne wnioski i informacje.
14. Wnioski mieszkańców.
15. Sprawy różne.
16. Zakończenie obrad.

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza
o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu).  

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.

 Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7 - 8.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  Panią
Skarbnik o omówienie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Barciany na lata 2016-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2016 rok.   

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie.  Powiedziała, że zmniejsza się plan dochodów o kwotę 17.801,47 zł
i zwiększa się plan wydatków o kwotę 17.801,47 zł   ze względu na następujące zmiany:
 
 

1. Dokonano  przesunięć  zwiększając  plan  wydatków  w  Publicznym  Przedszkolu
Samorządowym w rozdziale 80104 § 4010 o kwotę 2.400,00 w § 4210 o kwotę 200,00 w §
4260 o kwotę 2.400,00 oraz zmniejszając w § 4300 o kwotę 5.000,00.

2. Dokonano  przesunięć  zwiększając  plan  wydatków w Zespole  Szkół  w Mołtajnach    w
rozdziale 80101 § 4300 o kwotę 550,00 oraz zmniejszając w § 4260 o kwotę 550,00.

3. Dokonano  przesunięć  zwiększając  plan  wydatków w rozdziale  90015 §  4260  o  kwotę
80.068,54 zł  oraz zmniejszając w rozdziale 60095 § 4010 o kwotę 20.000,00  w rozdziale
90019 § 4300 o kwotę 30.000,00  w rozdziale 92604 § 4260 o kwotę 12.426,80 w § 4300  o
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kwotę 8.000,00 w rozdziale 92605 § 4210 o kwotę 13.767,21 § 4300 o kwotę 13.676,00.

4. Na  wniosek  Pani  Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Barcianach
zwiększa się plan wydatków w rozdziale 85211 § 3110 o kwotę 1.424,00 w rozdziale 85212
§ 3110 o kwotę 8.094,00 w rozdziale 85295 § 4010 o kwotę 73,00 oraz zmniejsza się plan
wydatków w rozdziale  85211 § 4010  o kwotę 1.022,66 w § 4110 o kwotę 401,34 oraz w
rozdziale 85212 § 4010 o kwotę 7.951,55 w § 4120  o kwotę 142,45 w rozdziale 85295 §
4300 o kwotę 73,00.

   
 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
omówienie projektów uchwał. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas
poprosiła o  przedstawienie wyników opiniowania  projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.   

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w sprawie  uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. Odczytała treść projektu uchwały w sprawie zmian
w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-
2031, a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za
przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi
załącznik do protokołu).

Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas   poprosiła  o
przedstawienie wyników opiniowania   projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na
2016 rok w obrębie poszczególnych Komisji.
     
Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2016 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2016 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
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za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  Odczytała następnie treść projektu uchwały  w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok i  poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym
14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie
było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
  
Ad 9.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym  punktem porządku obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwiązy-
wania Problemów Społecznych dla Gminy Barciany na lata 2016 – 2025.  Poprosiła p.o. Kierowni-
ka Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach   o zabranie głosu.

 P.o.  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Barcianach  –  Pani  Maria  Pyrcz
omówiła projekt  tej  uchwały.  Powiedziała,  że  obowiązek opracowania i  realizowania Gminnej
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych nakłada na gminy art.17 ust.1 ustawy o pomocy
społecznej z dnia 12 marca 2004 r. (Dz. U. z 2015 r., poz. 163 ze zm.)  jak również z powodu
zakończenia  terminu obowiązującej  strategii.  Strategia  Rozwiązywania  Problemów Społecznych
stanowić  będzie  podstawę  do  realizacji  działań  umożliwiających  szybką  i  skuteczną  pomoc  w
rozwiązywaniu problemów społecznych. Przyczyni się do podniesienia świadomości mieszkańców
gminy na temat przyczyn i skutków powstawania  oraz  możliwości przeciwdziałania negatywnym
zjawiskom społecznym.  Ponadto Strategia  stanowić będzie  materiał  wyjściowy do opracowania
programów i projektów pomocy społecznej.   Powiedziała, że Strategia Rozwiązywania Problemów
Społecznych jest zgodna  z podstawowymi zasadami współżycia społecznego, a w szczególności z
zasadą pomocniczości. Pojęcie pomocniczości oznacza, że struktury wyższe np.: organy władzy nie
powinny wyręczać osób, rodzin,  grup społecznych w tym, w czym mogą same sobie poradzić.
Strategia jest dokumentem otwartym, podlegającym ewaluacji i monitoringowi. Powinna umożliwić
wybór priorytetów i właściwy podział środków budżetowych na realizację zadań z zakresu polityki
społecznej.  Omówiła cele wskazane w dokumencie oraz realizatorów.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektu tej uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań Przewod-
nicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników
opiniowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia Strategii  Rozwiązywania Problemów Spo-
łecznych dla Gminy Barciany na lata 2016 – 2025.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  
5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Roz-
wiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Barciany na lata 2016 – 2025.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie uchwalenia Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Barciany na lata 2016 – 2025.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwiązywania Proble-
mów Społecznych dla Gminy Barciany na lata 2016 – 2025.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Bar-
ciany na lata 2016 – 2025, a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 rad-
nych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 10 -11.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  o 
omówienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bar-

4



ciany na lata 2017-2031 oraz  projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Barciany na 
2017 r. Poinformowała, że radni już dwukrotnie dyskutowali nt budżetu na przyszły rok. Poprosiła 
Skarbnika Gminy o omówienie tego projektu uchwały.

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz powiedziała, że Podstawą opracowania Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Barciany jest projekt uchwały budżetowej na 2017 rok, dane sprawozdawcze z
wykonania budżetu Gminy Barciany za lata 2014 i 2015, wartości planowane na koniec III kwartału
2016 roku oraz wytyczne Ministra Finansów. Wieloletnia Prognoza Finansowa składa się z dwóch
załączników. Jednym z nich jest wykaz przedsięwzięć, w którym zawarte są zadania realizowane w
okresie kilkuletnim. Wymieniła następnie zadania, które będą realizowane w 2017 roku.
Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz omówiła następnie  projekt  uchwały w sprawie  uchwalenia
budżetu  gminy  Barciany  na  2017  r.   Powiedziała,  że przewiduje  się  uzyskać  dochody  z
następujących  źródeł:   podatki  i  opłaty  –  ogółem:  9.116.272,72  zł,  wymieniła  następnie  ,  co
wchodzi w skład tych dochodów, Dochody z majątku gminy – ogółem: 175.000,00 zł (ze sprzedaży
mienia  komunalnego  175.000,00  zł  ),  pozostałe  dochody –  ogółem:  862.880,00  zł,  subwencja
ogólna  ogółem:  8.503.794,00 zł,  ogółem dotacje 12.992.066,17 zł:   dotacje  celowe na  zadania
własne 1.341.057,12 zł, dotacje na zadania zlecone, z zakresu administracji rządowej 8.910.465,00
zł,  środki na dofinansowane własnych inwestycji 2.740.544,05 zł. Dochody ogółem 31.650.012,89
zł. Omówiła następnie wydatki, które stanowią kwotę 31.383.700,89 zł, z tego: wydatki  bieżące  w
wysokości      25.743.406,43 zł,  wydatki majątkowe w wysokości   5.640.294,46 zł.

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektów uchwał. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań Przewodni-
cząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas poprosiła  w pierwszej  kolejności   o
przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Progno-
zy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

 Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorza  Całuch   -  5  członków  komisji
pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w  sprawie   uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-   7  członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy–  Wiesława  Gajdowskiego o  odczytanie  projektu  uchwały
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy–  Wiesław  Gajdowski odczytał  projekt  uchwały  w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały,  a  następnie  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 14 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).
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Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że ko-
lejnym etapem dzisiejszej sesji jest procedura związana z uchwaleniem budżetu gminy.  

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy –  Adama Prokopa o odczytanie treści omawianego  projektu
uchwały.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Adam  Prokop   odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie
uchwalenia budżetu gminy Barciany na 2017 r. wraz z uzasadnieniem.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poinformowała, że na wspól-
nym posiedzeniu komisji w dniu 19 grudnia poszczególne komisje wyraziły opinie w tej kwestii.

2) odczytanie opinii Komisji Stałych, w tym Komisji właściwej do spraw budżetu:

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że komisje
wypowiedziały się pozytywnie w sprawie projektu budżetu gminy na 2017r. Komisja Finansów i
Budżetu, po zapoznaniu się z opiniami pozostałych komisji, także wydała opinię pozytywną.
Poprosiła Przewodniczących poszczególnych komisji o przedstawiła tych opinii.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie w sprawie projektu budżetu gminy na 2017r. (opinie
stanowią załącznik do protokołu)   

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas zapytała radnych, czy mają
jakieś pytania w tej kwestii.

Radny Piotr Drozd zwrócił się z prośbą w swoim imieniu, a także sołtysów z Momajn, Solkienik, o
ogrodzenie cmentarza w Momajnach. Sołectwo Momajny i Solkieniki przeznaczyło część funduszu
sołeckiego na ten cel. Zwrócił się z prośbą o wsparcie Gminy do tego zadania, bo może być tak, że
z jakiejś inwestycji pozostaną środki.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.
Więcej zapytań nie było.    

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej:

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała opinię Regionalnej
Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Barciany projekcie
uchwały budżetowej Gminy Barciany na 2017 rok.

4) przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji Stałych i opinii Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Olsztynie:

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że opinie są
pozytywne. Poprosiła Wójta Gminy o zabranie głosu.

Wójt Gminy Barciany- Ryszard Kozyra – powiedział, że budżet na 2017 rok jest wyższy niż się 
przewidywało w tym roku. Budżet ten będzie się jeszcze w ciągu roku zmieniał. Przypomniał, że w 
2010 roku wydatki bieżące były wyższe niż dochody bieżące. Dodał, że w Gminie jest taka sytu-
acja, że dochody własne nie rosną albo maleją, co jest skutkiem niskich cen zbóż, co ma z kolei 
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przełożenie na podatek rolny. Wyjaśnił także, że zostały w budżecie uwzględnione środki  dla sto-
warzyszeń  na dofinansowanie inwestycji z LGD. Dodał, że gdyby Gmina te zadania realizowała, to
musiałaby 1/4 środków dołożyć z własnego budżetu, a stowarzyszenia mają finansowane 100 % i 
budżet się bilansuje. Są zaplanowane zadania do realizacji przez sołectwa. Odniósł się do zadania - 
ogrodzenia cmentarza w Momajnach. Powiedział, że 2 sołectwa przeznaczyły 2 i 3 tys zł. Nie jest 
to duża suma, tak jak w przypadku sołectwa Barcian, które przeznaczyło cały fundusz sołecki na 
modernizacje cmentarza w Barcianach. Być może pozostałe sołectwa zweryfikują i dołożą środki 
na to zadanie. Dodał, że wprowadzanie inwestycji do budżetu jest jak najbardziej wskazane.  Wyja-
śnił, ze do przetargów podawane są ceny kosztorysowe i być może przy realizacji zadań mogą poja-
wić się oszczędności. Dodał, że będzie pamiętał o prośbie. Podsumował, że budżet się bilansuje.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź. 
Zapytała, czy radni chcieliby wyrazić własną opinię.

W związku z brakiem pytań  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poddała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Barciany na 2017 r. pod głosowanie.
W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących  się od głosowania  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).  Przewodnicząca
Rady Gminy pogratulowała dla Pani Skarbnik za przygotowanie budżetu.

Ad 12.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań.

Ad  13.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad są wolne wnioski i informacje.   

 Głos zabrała Pani Alicja Kamińska – radna powiatowa, członek Zarządu Powiatu, która pogratulo-
wała mądrej, przemyślanej i jednomyślnej decyzji w podjęciu uchwały budżetowej. Życzyła, by bu-
dżet został w 100 % wykonany oraz pozyskiwania dodatkowych źródeł finansowania. Złożyła na-
stępnie życzenia noworoczne.

Następnie głos zabrała Pani Beata Górska, członek Izby Rolniczej, która przekazała informacje od
Zarządu Wojewódzkiego Izb Rolniczych o ofercie kolonii dla dzieci rolników w Borach Tuchol-
skich. Poprosiła zainteresowanych o szybki kontakt.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra zabrał głos i podziękował Pani Alicji Kamińskiej za zaangażowanie,
Zarządowi Powiatu, Radzie Powiatu za współpracę w zakresie inwestycji drogowych. Poprosił o
uwzględnianie kolejnych wniosków.  Poprosił o przekazanie podziękowań dla Zarządu Powiatu.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że Rada Gminy
także przyłącza się  do podziękowań za współpracę przy realizacji  zadań.  Dodała,  że ze swojej
strony,    ale  także  pozostałych  radnych,  będzie  kierowała  monity w sprawie  drogi  Kiemławki
Wielkie- winda, która w trakcie remontu drogi Podławki. Droga ta jest w katastrofalnym stanie  
i będzie podtrzymywała wniosek o jej wyremontowanie.

Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.
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Ad 14. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie wnio-
sków mieszkańców.

 
Wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 15. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych.   Podtrzymała zaproszenie na spotkanie świąteczno – noworoczne w dniu dzisiejszym na
godz. 14 w restauracji Feniks.

      
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 16. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku obrad  XXVIII  sesji  Rady Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o godz.  13.05,  dziękując
wszystkim za udział.

             Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Emilia Żelichowska
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